文、圖/陳裕仁

Author/photo, Chen Yu-jen

蘇澳海巡隊查獲

「日滿六號」漁船走私 K 他命 56.56 公斤

The Seventh District Maritime Patrol in Suao Intercepts a Fishing Boat, Zhe Mun #6, in a 56.56kg Ketamine Stint

前陳總統宣示將2005年至2008年訂爲「全國反 毒作戰年」,第七海巡隊爲達海巡署策訂「海上 掃毒大行動計畫」目標,除具體規劃海域巡防積極作 爲,並結合偵防查緝能量,全面展開毒品掃蕩工作, 以有效抑制毒品犯罪蔓延。

第7海巡隊偵緝組接獲境外情資,得知走私販毒 集團企圖載運毒品入境,隊長謝先賜立即報告總局, 依指示結合偵防查緝隊、第16海巡隊等單位共同成立 「捕鳥專案」小組,並報請宜蘭地方法院檢察署檢察官 李濠松指揮偵辦。偵防查緝隊隊長張本源主持專案會 議,經決議成立前進指揮所並進行任務分工,第16海 巡隊隊長謝先賜擔任指揮官,駐守隊部,負責協調聯 繋暨船艇調度事宜;張隊長並擔任前進指揮所指揮 官, 進駐指揮專案小組成員。

經研析,本次查緝毒品案件不同以往,該犯罪集 團成員異敘機警詭譎,任何風吹草動均可能打草驚

resently as president Chen has declared 2005 to 2008 as the "National Anti-narcotics Combat Year", and in a move to enforce a Coast Guard "Maritime anti-narcotics sweeping plan, the Seventh District Maritime Patrol not only actively develops maritime patrol work but further integrates its investigation and crackdown dynamics in launching a fullon scare on narcotics sweep to suppress the spread of drug trafficking crime.

From the oversea intelligence, the investigation section of the Seventh District Maritime Patrol comes to the knowledge of a trafficking ring's attempt to bring in narcotics. Captain Hsieh Shien-shih reported it to the head quarter, then followed instructions to set up an "Anti-trafficking Task Force" working with units such as the Sixteenth District Maritime Patrol and so froth, and reported to the District Court of Ilan D.A. Lee Hao-sung who was in charge of the investigation. The Captain Chang Ben-yuan of the criminal investigation division was assigned to head the task force meeting, and rules to form a command center with mission tasking devised, whereby the Captain Hsieh Shien-shih of 杳

績

效

Crackdown performance

杳

緝

績

效



蛇,加以海上查緝須擔負丢包風險,稍有疏 忽即前功盡棄,小組同仁無不戰戰兢兢,研 擬以偽裝漁船降低犯罪集團警覺心,再伺機 突擊登檢;另該集團亦於預定航線上派出 「掃路船」監控巡防艇動態,未受驚擾,指 揮官配合調度巡防艇限於遠處監控,讓「掃 路船」毫無戒心,俟目標入網後再尾隨查 緝,一舉成擒。

93年12月31日海巡署情報處副處長蘇 漢霖至前進指揮所任務提示,除激勵同仁士 氣,並針對查緝作爲進行整合,協調宜蘭機 動查緝隊、岸巡12大隊以雷情系統監控及岸 際聯合夾擊,使「捕鳥專案」部署更趨綿 密,全組同仁無不摒息以待決戰時刻到來。

94年1月3日5時30分,埋伏監控人員 回報,目標船筏於梗枋漁港報關出港,專案 成員立即依計畫部署到位,雷情系統與巡防 艇以雷達鎖定,嚴密掌控目標動態,9時45 分二艘偽裝漁船在宜蘭縣蜜月灣外海突擊攔 檢目標「日滿六號」漁船,當場查獲載有「k 他命」毒品44包,總重量56.56公斤,市值 達新台幣七仟餘萬元,相關涉案人員隨即押 返偵訊,並於當日晚間18時在海上設下多重 攔檢,於19時40分第12海巡隊在新竹外海 查獲載運母船「銘鴻號」並押解至第七海巡 隊偵辦。

本次「捕鳥專案」查緝行動,歷經專

Seventh District Maritime Patrol was as commander, in charge of coordination contact and vessel dispatch.

Intelligence revealed this case was totally different from previous ones. The criminal members are exceptionally cunning. Any wrong move could risk the mission. With the chance of drug unloading at sea in maritime crackdown and any oversight could render all efforts in vain. Because of those challenges, the task force members had to keep in alert and disguised under a fishing boat to prevent the criminal ring from getting suspicious. In addition, as the ring routinely dispatched "Route sweeping vessel" to monitor the status of the patrol boats on scheduled routes, to avoid causing alarm, the commander responded by dispatching patrol boat to conduct remote surveillance, drumming to nail the illicit move once the target was baited without cause the sweeping reconnaissance boat to raise guard.



On Dec. 31, 2004, the deputy director Shu Han-lin of Coast Guard intelligence division went to the command center to give instruction. This not only boosted the morale but further integrated the crackdown move by coordinating the Ilan mobile investigation brigade, Coast Guard #12 platoon in a joint coastal radar surveillance. This integration bound the "Anti-trafficking Task Force" in a closer tie and mobilized all members of the task force readying to enforce the combat.

At 5:30 on January 3, 2005, as the surveillance intelligence cited the target raft had set sail from Fang Liang fishing port, the task force members quickly deployed to strategic sports as planned and quickly locked on to the target's movement using the radar system and patrol boat radar. At 9:45, two boats disguised as fishing boats intercepted the target boat, Zhe Mun #6, off the coast of Mi Yueh Bay, Ilan County, and seized 44 packs of Amphetamine, weighing 56.56 kilos and valuing at more than NT\$70 million in market value. At 18:00 of the same day, a multiple interception checkpoints was set up at sea, and at 19:40, The Twelveth District Maritime Patrol successfully intercepted the mother ship, SS Ming Hung, off the coast of Hsinchu, and escorted the boat pending further investigation by The Seventh District Maritime Patrol.

Crackdown performance

案小組人員不眠不休執行海上掃毒工作,結合雷情、海上及岸際勤務作為,查獲歷年來特大「k他命」毒品案件,為「海上掃毒大行動」立下首要戰功,達到攔截毒品於海上目標,對走私毒品產生威力嚇阻作用,展現優異查緝能力及打擊犯罪決心。本案刻正由檢察官李濠松指揮追查幕後走私集團,以澈底根絕不法犯罪,有效淨化社會治安。(作者任職於第7【蘇澳】海巡隊科員)

With the hard-work of the task force members and the good integration of all relative division and the combination of radar and coastal duties, they achieve the largest Amphetamine raid in Suao history, creating an important milestone in maritime drug sweep, and showing the administration's exceptional crackdown capability and determination to combat the criminals for how it successfully intercepts drug movements at sea and deters drug trafficking. The case is currently being directed by D.A. Lee Hao-sung in tracking down the mastermind behind the scene in a move to complete disintegrate illicit crime and effectively maintain social order.

(The author is a officer of The Seventh [District] Maritime Patrol in Suao)









杳

緝

績

效